立法會 Legislative Council

立法會CB(3) 136/14-15號文件

檔 號: CB(3)/M/MR

電 話: 3919 3300

日期: 2014年11月10日

發文者: 立法會秘書

受文者: 立法會全體議員

2014年11月19日的立法會會議

根據《立法會(權力及特權)條例》動議的議案

何秀蘭議員將於2014年11月19日的立法會會議上,根據 《立法會(權力及特權)條例》動議一項議案。現附上該議案,供 議員考慮。

2. 立法會主席已指示應按所交來的原有措辭印載在立法會議程上。

立法會秘書

(梁慶儀代行)

連附件

2014年11月19日的立法會會議 何秀蘭議員根據《立法會(權力及特權)條例》 動議的議案

議案措辭

本會委任一個專責委員會,以調查香港特別行政區行政長官梁振英先生有否違反《基本法》第四十七條有關行政長官必須廉潔奉公、盡忠職守的規定;並於就任時曾否向香港特別行政區終審法院首席法官準確申報持有DTZ Japan股權;及其股權得益與梁振英先生履行行政長官職務時,包括但不限於否決向香港電視網絡有限公司發出本地免費電視節目服務牌照一事,是否構成利益衝突及其他相關事宜;而該委員會在執行其職務時獲授權根據《立法會(權力及特權)條例》(第382章)第9(2)條行使該條例第9(1)條所賦予的權力。

Motion under the Legislative Council (Powers and Privileges) Ordinance to be moved by Hon Cyd HO at the Council Meeting of 19 November 2014

Wording of the Motion

That this Council appoints a select committee to inquire into whether the of Hong Kong Special Administrative Chief Executive the Mr LEUNG Chun-ying, has contravened Article 47 of the Basic Law which stipulates that the Chief Executive must be a person of integrity, dedicated to his or her duties; whether he had accurately declared his holding of shares in DTZ Japan to the Chief Justice of the Court of Final Appeal of the Hong Kong Special Administrative Region when he assumed office; and whether the gains from his shares have constituted any conflict of interest with his performance of the duties of the Chief Executive, including but not limited to not issuing a domestic free television programme service licence to Hong Kong Television Network Limited, and other related issues; and that in the performance of its duties the committee be authorized under section 9(2) of the Legislative Council (Powers and Privileges) Ordinance (Cap. 382) to exercise the powers conferred by section 9(1) of that Ordinance.